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Rada města Milevska 

podklad pro schůzi rady č.  05             dne 02.03.2016                               OŽP051602R 

 

 

 

Povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo les na pozemcích ve vlastnictví města 

Milevska 

 

Důvodová zpráva 

Komise ŽP (dále jen KŽP) předkládá Radě města Milevska návrh kácení zeleně rostoucí na 

pozemcích ve vlastnictví města Milevska. Jedná se o stromy,  jejichž stav byl na podnět 

občanů města posouzen na 1. zasedání KŽP dne 18.02.2016. 

Návrh na pokácení smrku stříbrného v ul. E. Destinové (Společenství vlastníků jednotek 
domu čp. 1030 E. Destinové, Milevsko) 
Na minulém zasedání KŽP předložila tajemnice KŽP členům komise návrh SVJ domu čp. 
1030 o pokácení smrku stříbrného rostoucího v blízkosti domu. Jako důvod žádosti je 
uvedeno prorůstání kořenů k základům domu, kde způsobují deformace chodníků kolem 
domu, ucpávání odpadního kanálu a tzv. „zapylování“ balkonů a bytů v jarních měsících. 
Komise žádost prověřila a konstatovala, že většina argumentů uváděných v žádosti se 
v terénu nepodařilo prokázat. Argument o prorůstání kořenů směrem k domu je sice pravdivý, 
ale při prohlídce nebyla nalezena žádná deformace na obkladech ani žlabu pro svod dešťové 
vody do kanálku. Hlavní příčinou poškození chodníku bylo hromadění vody a následné její 
zmrznutí navíc spojené s provozem aut v této lokalitě. Chodník nejeví žádné poškození, které 
by bylo možné dávat do souvislosti s růstem smrku. Takzvané zapylování balkonů nelze brát 
jako argument pro poražení stromu. Pyl všech stromů je roznášen do širokého okolí, a to na 
vzdálenost stovek metrů. Navíc s větším množstvím pylu ze smrku se můžeme setkat pouze 
jednou za 4-5 let.  
Závěr: Komise KŽP nesouhlasí s pokácením smrku stříbrného u domu čp. 1030, 
navrhují opakovanou kontrolu v průběhu následujících 3-5 let.  
 
Návrh na pokácení 2 bříz v parčíku za Hvězdou (pan Truhlář) 
Tajemnice KŽP předložila členům komise žádost o pokácení dvou bříz na pozemku parc. č. 
7/5 v parčíku za Hvězdou. Jako důvod je uvedeno, že se jedná o proschlé, nebezpečné, 
přerostlé břízy stáří 45-50 let, že hrozí poškození veřejného osvětlení a svým pylem, 
jehnědami a dalšími částmi rostlin způsobují obtěžování obyvatel.  

 Žádostí se zabývala komise v září 2014, kdy konstatovala, že se jedná o perspektivní jedince 
ve velmi dobrém zdravotním stavu bez známek poškození či prosychání a trvá na svém 
nesouhlasném stanovisku. Pyl z bříz a opadávání listů, květů a dalších částí je běžným 
fyziologickým projevem rostlin a nemůže být důvodem pro pokácení.  
Závěr: Komise ŽP nesouhlasí s pokácením bříz v parčíku za Hvězdou. 

              
Žádost o pokácení čtyř bříz v areálu 2. ZŠ  
Tajemnice KŽP předložila členům komise žádost ředitele 2. Základní školy o pokácení čtyř 
bříz. Jako důvod žádosti je uvedeno poškozování běžecké dráhy, která byla v nedávné době 
pořízena za 900 tis. Kč. Jako další důvod je uvedena obava z pádu větví ze stromů, čímž 
může být způsoben úraz žáků nebo poškození dráhy a skutečnost, že bříza je největší alergen 
mezi dřevinami.  
Na základě místního šetření bylo zjištěno, že jedna bříza se nachází ve svahu v blízkosti 
dráhy a že by opravdu mohla svými kořeny tartanovou dráhu nevratně poškodit a s jejím 
pokácením souhlasí. Ostatní tři břízy se však nacházejí v dostatečné vzdálenosti od dráhy a 
členové KZP jsou přesvědčeni, že tyto břízy dráhu poškodit nemohou. Ani případný pád větví 
by neměl způsobit poškození dráhy nebo zranění žáků, protože jejich vzdálenost od dráhy je 
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dostatečně velká. Naopak významným argumentem pro zachování stromů je fakt, že během 
horkých dnů poskytují potřebný stín.   
Ani skutečnost, že bříza je alergen, nemůže být důvodem pro pokácení. Bříza je sice 
agresivním alergenem, ale má krátký vrchol sezóny, který trvá asi deset dní, dohromady 
s nástupem a ústupem sezóny kvete pouze asi měsíc. Navíc pyl břízy stoupá podél kmenu 
nahoru, takzvaným komínovým efektem. To znamená, že vylétá nad břízu, tam je zachytáván 
větrem a na zemi se usazuje až ve větší vzdálenosti od stromu.  
Závěr: Komise ŽP souhlasí s pokácením jedné břízy, která se nachází nejblíže běžecké 
dráhy za předpokladu náhradní výsadby dvou nových stromů. S pokácením ostatních 
bříz komise nesouhlasí.   

             
Návrh na pokácení dubu v Sokolovské ulici (Dopravní komise) 
Tajemnice KŽP předložila členům komise návrh Dopravní komise na pokácení dubu 
v Sokolovské ulici z důvodu nedostatečného rozhledu, kterému předmětný dub brání při 
výjezdu od domu. 
Komise žádost prověřila a konstatovala, že se jedná o zdravý prosperující strom ve výborné 
kondici, který je součástí významné dubové aleje v Sokolovské ulici a jako takový má velmi 
vysokou hodnotu. Pro pokácení stromů musí být podle zákona č. 114/1992 Sb., o ochraně 
přírody a krajiny závažné důvody po vyhodnocení funkčního a estetického významu. V tomto 
případě se jedná o velmi hodnotný strom vysokého ekologického významu, komise 
s pokácením rozhodně nesouhlasí. 
Závěr: Komise ŽP zásadně nesouhlasí s pokácením dubu, který je součástí aleje 
v Sokolovské ulici. 

             
Žádost o prověření zdravotního stavu řady bříz v Blanické ulici  
Tajemnice KŽP předložila členům komise žádost o prověření stavu bříz v Blanické ulici. 
Žadatel poukazuje především na stav bříz u domu čp. 1554, kdy se domnívá, že se jedná díky 
jejich stavu o nebezpečné stromy. Dále žádá o zvážení vyřezání náletu, který roste ve strouze 
a znemožňuje odtok dešťové vody.  
Komise na místě prověřila stav bříz a konstatovala, že jedna bříza u vjezdu k domu čp. 1554 
opravdu vykazuje známky zhoršeného zdravotního stavu, jedná se proschlého jedince, 
u kterého již v minulosti došlo k ulomení některých větví. Tuto břízu komise doporučuje 
pokácet, další břízy zatím za nijak nebezpečné nepovažuje. S vyřezáním náletů ve strouze 
komise souhlasí.        
Závěr: Komise ŽP doporučuje pokácet jednu břízu u vjezdu k domu čp. 1554 
v ul.  Blanická a doporučuje vyřezat nálety vrb ve strouze vedle komunikace.  

 

 

__________________________________________________________________________ 

Jméno zpracovatele, datum vyhotovení: Ing. Hana Hadrbolcová, 22.02.2016 

            

  


